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Zápis z jednání Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztah ů Rady kraje 
Vysočina č. 3/2010 konaného dne 10. června 2010 

 
 

Přítomni:  

1. Mojžyšková Ivana  5. Kozub Ondřej 

2. Vybíral Karel 6. Šlechtický Pavel (místopředseda) 

3. Chalupa Josef 7. Havlíček Milan 

4. Ptáček Jaroslav (předseda) 8. Lisá Katina (tajemnice) 

 

Nepřítomni (omluveni):  

1. Čapková Zdeňka 3. Müllerová Hana  

2. Studenec Zdeněk 4. Rudišar Luboš 
 

Hosté:  

1. Čech Zbyněk (OSH) 3. Kasalová Zdeňka (ORR) 
2. Mattyašovská Jitka (Vysočina 
Tourism, p.o.)  

 
 

Program jednání:  

1. Zahájení jednání, schválení programu; 
2. Promítnutí propagačního filmu o Vysočině -16min. (OSH); 
3. Zhodnocení ankety Zlatá jeřabina za rok 2009 a národního zahájení Festivalu muzejních nocí 

(OKPP); 
4. Informace o strategickém projektu „Modernizace zámku Třebíč a vybudovaní nových expozic“ 

(OKPP); 
5. Informace o partnerství kraje Vysočina v přeshraničním projektu Kulturní most II (OKPP); 
6. Vyhodnocení veletržních prezentací (Vysočina Tourism); 
7. Činnost turistických informačních center (ORR, Vysočina Tourism); 
8. Diskuse a různé; 
9. Závěr. 
 

1. Zahájení jednání, schválení programu 
Jaroslav Ptáček, předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady kraje 
Vysočina (dále jen „Kkcrvv“), přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných 
členů konstatoval, že je Kkcrvv usnášeníschopná.  
Přednesl návrh programu, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu z minulého zasedání nebyly 
vzneseny žádné připomínky.  

 
2. Promítnutí propaga čního filmu o Vyso čině -16min.  

Jaroslav Ptáček seznámil přítomné členy s dopisem od KOUSu s žádostí o pravidelné přizvání 
jednoho ze svých zástupců. Přítomní členové se jednotně shodli, že v případě potřeby bude 
zástupce na jednání přizván. Společnosti KOUS bude zaslán děkovný dopis s vyjádřením komise. 
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Zbyněk Čech pustil členům komise film o kraji vysočina. Dodal, že se jedná se o reklamní předmět, 
který nelze zakoupit. DVD je zpracováno v 6 jazykových mutacích. Stejně tak je zpracován 
fotografiemi bohatě doprovázený booklet. Celkem bylo vyrobeno 15 tisíc kusů. Natočení filmu 
zajistila firma Produkce Radim Procházka s.r.o., režisérem byl Robert Sedláček. V současné době 
se zajišťuje distribuce DVD společně s dalšími tiskovinami pořízenými z projektu "Vítejte 
na Vysočině" na turistická informační centra, do vybraných hotelů, příspěvkových organizací 
zřizovaných krajem a do orgánů kraje Vysočina. Jaroslav Ptáček vznesl dotaz, jakým způsobem 
byla vyhlášena veřejná zakázka na tento projekt. Zbyněk Čech odpověděl, že na základě zákona 
o veřejných zakázkách kraj Vysočina před rokem a půl vyhlásil výzvu na daný projekt. Celkem bylo 
zaevidováno 22 uchazečů. Z formálního hlediska byli 4 uchazeči vyloučeni. Poté byla vyhlášena 
druhá výzva na samotnou výrobu DVD. Náklady na vyhotovení jednoho DVD činí cca 13 Kč. V této 
ceně však nejsou zahrnuty náklady za natočení filmu. Josef Chalupa vznesl dotaz, zda příprava 
DVD byla konzultována s odborem kultury a památkové péče. Zbyněk Čech odpověděl, 
že s oddělením památkové péče. 

 
 
3. Zhodnocení ankety Zlatá je řabina za rok 2009 a národního zahájení Festivalu 

muzejních nocí" 
Katina Lisá podala informaci o ukončení ankety Zlatá Jeřabina za rok 2009. Slavnostní večer 
proběhl v Horáckém divadle Jihlava. Program byl oproti minulým ročníkům pozměněn. 
Slavnostního vyhlášení se zúčastnili i někteří poslanci a senátoři. Pro příští roky bude třeba zvážit 
jiný způsob zaměření a organizace ankety, protože již 6 let probíhala bez zásadních změn. Ivana 
Mojžyšková vznesla dotaz, kolik celkem hlasovalo lidí. Katina Lisá odpověděla, že celkem došlo 
cca 8,5 tis. hlasů. Oproti předchozím letům se počet hlasujících snížil. 
 
Komise kultury, cestovního ruchu a vn ějších vztah ů vznesla žádost, aby v rámci p říprav 
příštího ro čníku ankety Zlatá je řabina, byli členové komise v časovém p ředstihu seznámeni 
s programovým materiálem. 
 
Katina Lisá podala informaci k celonárodnímu zahájení Festivalu muzejních nocí, který se letos 
konal v Jihlavě. Program určený pro veřejnost byl velice obsáhlý, zpřístupněny byly všechny 
atraktivity ve městě. Od zahájení festivalu již proběhly muzejní noci v městech Pelhřimov, Nové 
Město na Moravě a Havlíčkův Brod. Celkové náklady na zajištění akce činily cca 150 tis. Kč, které 
byly hrazeny z rozpočtu kraje. Krajské PO si svoje aktivity hradily v rámci svého rozpočtu. 
Díky dobré propagaci byla návštěvnost vysoká. 
 
 

4. Informace o strategickém projektu „Modernizace z ámku T řebíč a vybudovaní 
nových expozic“ 

Katina Lisá sdělila přítomným členům informace o strategickém projektu „Modernizace zámku 
Třebíč a vybudování nových expozic“, který řeší stavební obnovu budovy zámku a realizaci nových 
a moderních expozic. Dne 6.1.2010 byla předložena kompletní žádost do strategické výzvy 
Regionálního operačního programu Jihovýchod. Celkový objem finančních prostředků činí 186 mil. 
Kč., z toho je 36 mil. Kč na část expoziční a 150 mil. Kč je část stavební. V současné době 
je projekt v hodnotícím procesu. Dne 16.6.2010 bude zasedat monitorovací výbor, který rozhodne, 
které žádosti budou podpořeny, do 3 měsíců by měla být podepsána smlouva. Bude-li projekt 
podpořen a zahájena jeho realizace, bude muzeum od září na 3 roky uzavřeno pro veřejnost. 
Souběžně se dokončuje prováděcí projekt stavby a interiérů muzea, projekt nových expozic 
je již připraven. 
 
 

5. Informace o partnerství kraje Vyso čina v p řeshrani čním projektu Kulturní most II  
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Katina Lisá informovala o projektovém záměru Kultní most II. Projekt vychází ze Smlouvy 
o spolupráci s Dolním Rakouskem, a pracovního programu mezi zemí Dolní Rakousko, 
Jihočeským krajem, krajem Vysočina a Jihomoravským krajem. Záměr další spolupráce navazuje 
na dobré zkušenosti při realizaci Dolnorakouské zemské výstavy v loňském roce a na úspěšný 
projekt Kulturní most, který realizuje spolu s Dolním Rakouskem Jihočeský kraj. Podmínkou 
pro pokračování v rámci Kulturního mostu II je inovace projektu a jeho územní rozšíření. Proto 
Jihočeský kraj oslovil kraj Vysočina a Jihomoravský kraj se žádostí o zapojení do společného 
projektu. Leadpartnerem bude Jihočeský kraj, který má v této oblasti již velké zkušenosti, dalšími 
partnery budou kraj Vysočina, Jihomoravský kraj a země Dolní Rakousko. Zástupci parterů 
se v současné době domlouvají na okruhu společných akcí a dalších aktivit. Předpoklad podání 
žádostí je do 5. října 2010, realizace projektu by měla být zahájena v roce 2011 a je plánována 
na 3 roky. Předběžné náklady za každého partnera jsou ve výši cca 10 – 12 mil. Kč s tím, 
že z operačního programu bude hrazeno 85% celkových způsobilých výdajů, 5% bude činit 
příspěvek ze státního rozpočtu a 10% způsobilých výdajů bude kofinancován z rozpočtu 
jednotlivých partnerů. 
 
 
Usnesení 12/03/2010/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vn ějších vztah ů Rady kraje Vyso čina 
bere na vědomí přípravu projektového záměru Kulturní most II a považuje tuto formu získávání 
finančních prostředků pro oblast kultury jako potřebnou  
doporu čuje  
zapojení kraje Vysočina (příp. Muzea Vysočiny Havlíčkův Brod) do přeshraničního projektu 
Kulturní most II a rozšíření spolupráce se sousedními kraji Jihočeským, Jihomoravským a zemí 
Dolní Rakousko v oblasti kultury. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

6. Vyhodnocení veletržních prezentací 
Jitka Mattyašovská informovala členy komise o vyhodnocení veletržních prezentací. Pro letošní rok 
bylo naplánováno 17 veletrhů. Všechny, mimo jednoho, byly podpořeny z Regionálního 
operačního programu. Byl okomentován podkladový materiál k tomuto budu. Pro tento rok byla 
naplánována prezentace na výstavě v Olomouci, ale z důvodu v té době nevyjasněného 
financování veletrhů a výstav v dalších letech, byla účast na této výstavě přesunuta na příští rok. 
Na konci května 2010 byla podána projektová žádost do výzvy Regionálního operačního programu 
na kofinancování veletržních prezentací pro roky 2011, 2012 a 2013 z fondů EU. Na příští rok 
je v plánu co nejvíce obsadit regionální veletrhy, neboť převážná část návštěvníků je z České 
republiky. Vysočina Tourism, p.o. se bude účastnit významné akce setkání Nových Měst Evropy, 
které proběhne v červnu 2010 v Novém Městě na Moravě. Na veletrzích a výstavách v České 
republice propagujeme nositele značky Regionální produkt. Návštěvnost na většině veletrhů 
poklesla. Regionální výstavy tento výkyv nevykazují, nebo ne značný. 
 
 
Komise vyslovila žádost, po skon čení sezóny veletrh ů, vyhotovit seznam s rekapitulací 
veletrh ů a seznámit členy s údaji. 
 
 

7. Činnost turistických informa čních center 
Jitka Mattyašovská pozvala přítomné členy komise na setkání pracovníků turistických informačních 
center kraje Vysočina, které se koná 16.6.2010 od 9:00 hod. Na setkání bude zhodnocena 
dosavadní spolupráce, budou prezentovány novinky jednotlivých TIC, informace z A.T.I.C.u, 
informace o projektech podpořených z IOP s dopadem na TIC (nositelem projektů  je MMR 
a CzechTourism), projekty Vysočina Tourism, projekt Vytvoření vzdělávacích modulů 
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pro pracovníky cestovního ruchu a představí se Bystřicko, nositel ocenění EDEN - European 
Destinations of Excellence.  
Na semináři budou pracovníkům TIC rozdány dotazníky za účelem zjištění jejich potřeb ohledně 
zkvalitnění jejich služeb. Zjištěné smysluplné potřeby pak budou sloužit jako základ oblasti 
případné podpory TIC prostřednictvím "Zásad Zastupitelstva kraje Vysočina pro podporu 
turistických informačních center kraje Vysočina" pro rok 2011 budou-li finanční prostředky 
a budou-li "Zásady" Zastupitelstvem kraje Vysočina odsouhlaseny. Těmito zásadami se komise 
bude zabývat ně některém ze svých dalších zasedání. 
Spolupráce s turistickými informačními centry (dále jen „TIC“) je dobrá.  Dle poznatků jsou některá 
TIC přetěžována dalšími činnostmi. Velice dobře funguje např. plnění databáze ubytování 
a databáze kulturních a sportovních akcí turistickými informačními centry.  
Vzdělávací a konferenční centrum Ministerstva školství v Telči získalo finanční prostředky 
na realizaci projektu "Vytvoření vzdělávacích modulů pro pracovníky v cestovním ruchu". 
Bude vytvořeno 10 modulů (např. geografie regionu, historie regionu, základy práva, jazykové 
znalosti atd.). Těchto 10 modulů bude testovat cca 20 pracovníků TIC z kraje Vysočina (vzdělávání 
v rámci testování bude pro účastníky zdarma). Po ukončení projektu budou moduly nabízeny 
na trhu vzdělávání (bude již poskytováno za úplatu).  
Realizace "Manuálu kvality pro pracovníka TIC" byla v současné době přesunuta na příští rok. 
Z důvodu finanční náročnosti byl zahrnut do projektové žádosti, která byla podána 31.5.2010 
do výzvy z ROPu.  
 
 

8. Diskuse a r ůzné 
Josef Chalupa informoval členy komise o požadavku starostky města Nové Město na Moravě 
na bezplatné zpřístupnění Horácké galerie pro účastníky víkendové akce Nova civitas (očekává se 
návštěvnost asi 900 lidí z ČR a zejména ze zahraničí). Ředitel se domnívá, že by mělo být 
zachováno obvyklé vstupné v českých korunách (z důvodu regulace návštěvníků, nedostatku 
personálu, ušlého zisku apod.). Dle jeho názoru a vzhledem k očekávanému počtu návštěvníků 
a současné ekonomické situaci by se i při této akci mělo vstupné vybírat.  
 
 
Usnesení 13/03/2010/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vn ějších vztah ů Rady kraje Vyso čina 
doporu čuje  
kulturním organizacím zřizovaným krajem při pořádání akcí, které mají nadregionální charakter, 
dodržovat stanovená pravidla – tzn. vybírání základního vstupného. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Z jednání odešli členové komise Pavel Šlechtický a Ondřej Kozub. 
 
Jitka Mattyašovská sdělila, že Vysočina Tourism, p.o. se podílí na vyjednávání nového zákona 
o cestovním ruchu. Z důvodu, že nejsme členy Asociace turistických regionů (ATUR), jsme nebyli 
zváni k prvotním projednáváním návrhu zákona a také k dalším vyjednáváním týkajících se oblasti 
cestovního ruchu. Proto, aby i centrály a destinační managementy byly zvány k důležitým 
jednáním, nebo tam měly svého zástupce, který bude hájit jejich zájmy, připravují založení 
asociace centrál cestovního ruchu. Měla by vzniknout na základě spolupráce centrál 
a destinačních managementů (celkem 6). Předběžný termín vzniku asociace je podzim 2010. 
 
 
Komise kultury, cestovního ruchu a vn ějších vztah ů bere na v ědomí žádost o vstup do 
Asociace .  
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9. Závěr 
Jaroslav Ptáček poděkoval členům komise za aktivní přístup a ukončil jednání. 
Termín zasedání komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů č. 4/2010 byl stanoven 
na čtvrtek 9. zá ří 2010 od 14:00.   
 
 
Jaroslav Ptá ček, v. r.  
předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 14. června 2010. 
 


